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ABSTRACT 
Reconnaissance mapping, through aerial photograph interpretation and limited legacy 
field data in the Nonacho Lake map area, provides a basic understanding of surficial 
sediments and glacial history. Much of the area is characterized by rugged terrain, with 
steep-sided bedrock hills, and local relief reaching up to 100 m. Bedrock is well exposed 
in the western half of the map area. Till blanket, veneer and glaciofluvial outwash 
become increasingly more extensive in the central through to the eastern half of the 
map area, although bedrock can still be found in many regions. Fluted till, crag-and-tails 
and striations record ice advance to the west-southwest and southwest. Glaciofluvial 
corridors consisting of eskers, ice-contact sediments and scoured bedrock, record a 
generally southwestward meltwater flow across the map area during deglaciation. In the 
Nonacho Lake basin and Taltson River valley to the east, glaciolacustrine deltas and 
beaches are found at 320 m, 325 m, 335 m, and 350 m. In the Gray Lake basin, they 
occur at 330 m, 335 m, and 350 m. Pockets of glaciolacustrine sediments occur in 
several isolated lake basins, including Tejean, Porter, Vital, Halliday, Powder and Doran 



lakes. These are interpreted to be short lived, ice-dammed glacial lakes, with Nonacho 
Lake being the most extensive.  

RÉSUMÉ 
La cartographie de reconnaissance, s’appuyant sur l’interprétation des photographies 
aériennes et d’une quantité limitée d’anciennes données de terrain pour la région de la 
carte Nonacho Lake, donne une compréhension de base des sédiments de surface et 
de l’histoire glaciaire de cette région. Une grande partie de la région est caractérisée 
par un relief accidenté, avec des collines rocheuses abruptes, le relief atteignant 100 m 
par endroits. Le substratum rocheux est bien exposé dans la moitié ouest de la région 
de la carte. La nappe de till, le placage de till et l’épandage fluvioglaciaire gagnent en 
importance dans le centre jusqu’à la moitié est de la région de la carte, bien que le 
substratum rocheux soit encore présent dans de nombreuses zones. Du till cannelé, 
des têtards et des stries témoignent de l’avancée de la glace vers l’ouest sud-ouest et 
le sud-ouest. Des corridors fluvioglaciaires, comprenant des eskers, des sédiments 
juxtaglaciaires et un substratum rocheux décapé, témoignent quant à eux d’un 
écoulement des eaux de fonte généralement vers le sud-ouest et traversant la région 
de la carte, pendant la déglaciation. Dans le bassin du lac Nonacho et la vallée de la 
rivière Taltson à l’est, on trouve des deltas et des plages glaciolacustres à 320 m, 325 
m, 335 m et 350 m. Dans le bassin du lac Gray, on les trouve à 330 m, 335 m et 350 m. 
Des poches de sédiments glaciolacustres sont présentes dans plusieurs bassins 
lacustres isolés, y compris ceux des lacs Tejean, Porter, Vital, Halliday, Powder et 
Doran. On estime qu’il s’agit de lacs de barrage glaciaire et de courte durée, le lac 
Nonacho étant le plus vaste. 
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Map Viewing Files 

The published map is distributed as a Portable Document File (PDF), and may contain a 
subset of the overall geological data for legibility reasons at the publication scale.  
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